
PROTOKÓŁ NR XXXIII/21 

z obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej 

z dnia 30 grudnia 2021 roku 

 

 Obrady sesji odbyły się w Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dąbrowie 

Białostockiej. 

 Protokół z posiedzenia sporządziła Marcińczyk Anna – pracownik Urzędu. 

Obrady otworzył o godz. 9:00 i poprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Adam 

Wojteczko. 

 Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne i bierze w nich udział 13 Radnych. Nieobecni Radni: Łukasz Owsiejko i Paweł 

Chodziutko. 

Przewodniczący Rady zwrócił się o zmiany do porządku obrad, który przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej. 

4. Zgłaszanie interpelacji pisemnych i wniosków przez Radnych.  

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2022 rok. 

6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na 

lata 2022 – 2030. 

7. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

b) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 
c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2022, 

d) uchwalenia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022 – 2024 

e) utworzenia ośrodka wsparcia Klub „Senior +”, 

f) zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Białostockiej. 

8. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej na 2022 rok. 

9. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej na rok 2022. 

10. Sprawy różne i odpowiedzi na wnioski. 

 

 Burmistrz zgłosił do wprowadzenia dwa projekty uchwał: 

- w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowego przystanku autubusowego przy drodze 

powiatowej nr 1253 B na odcinku Dąbrowa Białostocka – Stock – Różanystok;  

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o przyjęcie projektu uchwały do 

porządku obrad. Za przyjęciem głosowało 13 Radnych. 

 

Na obrady sesji przybył Radny Chodziutko.  

 

- ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2021. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o przyjęcie projektu uchwały do 

porządku obrad. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych o przyjęcie porządku wraz ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych.  Porządek po zmianach przedstawia się 

następująco: 



1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej. 

4. Zgłaszanie interpelacji pisemnych i wniosków przez Radnych.  

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2022 rok. 

6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na 

lata 2022 – 2030. 

7. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

b) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 
c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2022, 

d) uchwalenia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022 – 2024 

e) utworzenia ośrodka wsparcia Klub „Senior +”, 

f) zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Białostockiej,  

g) wskazania wstępnej lokalizacji nowego przystanku autobusowego przy drodze 

powiatowej nr 1253 B na odcinku Dąbrowa Białostocka – Stock – Różanystok, 

h) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 

2021. 

8. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej na 2022 rok. 

9. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej na rok 2022. 

10. Sprawy różne i odpowiedzi na wnioski 

 

Do punktu 3. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie protokołu z obrad XXXII 

sesji Rady Miejskiej, który był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Uwagi co do treści 

protokołu nie wpłynęły.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 Radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Do punktu 4. 

Interpelacje: 

Nie zgłoszono.  

 

Do punktu 5. 

Uchwalenie budżetu gminy na 2022 rok. 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy Joanna Ryszkiewicz. 

Projekt budżetu był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodniczący komisji Gospodarczo – Finansowej Adaszczyk Mateusz przedstawił 

pozytywną opinię komisji. 

Przewodniczący obrad odczytał opinie RIO w Białymstoku dot. projektu budżetu. 

Opinia pozytywna z uwagami.  

Burmistrz: radni przeanalizowali projekt budżetu. Chciałbym przypomnieć co 

będziemy realizować w nowym roku: 

- przebudowa sieci wodno – kanalizacyjnej w ul. Tysiąclecia PP oraz w Różanymstoku i ciąg 

pieszo – jezdny. Chcemy aby Różanystok był wizytówką naszej gminy. Drogi te potrzebują 

remontu, dzięki Polskiemu ładowi i środków z niego mamy możliwość dokonania napraw.  

- droga Domuraty – Zwierzyniec – Małowista 



- przebudowa stadionu miejskiego 

- termomodernizacja kina lotos  

- budowa biblioteki przy kinie (tego zadania nie mamy jeszcze w budżecie. Całkowity koszt 

to 2 mln779 tys. Środków zewnętrznych na ten cel mamy 1 mln 250 tys.  

- przebudowa targowicy 

- modernizacja trybun na stadionie (zadanie przełożone na kolejny rok 2022) 

- termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Suchodolinie i Różanymstoku. Łączna 

kwota to ok. 1 mln 500 tys. zł. (jako kolejne zadania planujemy wykonać też 

termomodernizację SP Reszkowce i Zwierzyniec Wielki; wymiana pokrycia dachowego w SP 

Dąbrowa oraz przebudowa kotłowni). 

- przebudowa ul. Górnej – wymiana trelinki na inne utwardzenie oraz wykonanie zaułka ul. 

Skłodowskiej.  

- wiele mniejszych zadań w ramach funduszu sołeckiego (wodociągi Bity Kamień, 

Osmołowszczyzna, Kamienna Stara, Nierośno, Wroczyńszczyzna + zakup sprzętu na 

potrzeby utrzymania sieci). 

- wykonanie kanalizacji na ul. Wiatrakowej przez ul. Armii Krajowej i Gen. Sulika (tutaj jest 

kanalizacja w bardzo złym stanie zrobimy we współpracy ze Spółdzielnią Mieszkaniową na 

postawie porozumienia). 

- złożenie wniosku przez PSP Sokółka na zakup wozu strażackiego do OSP Kamienna Stara. 

Pomagamy już w przebudowie garaży przy świetlicach w Reszkowcach i Kamiennej Starej. 

- program funkcjonalno – użytkowy na SUW Zwierzyniec, modernizacja istniejącej stacji.  

- grant na Cyfrową Gminę (do realizacji w nowym roku) 

Radna Adamowicz: jaka jest obecnie sytuacja wniosku na drogę w Kirejewszczyźnie, 

Jasionówce i Reszkowcach? 

Burmistrz: uruchomiono nabór wniosków do Polskiego Ładu (program inwestycji 

strategicznych), chcemy złożyć wnioski na wodociągi, o których wspomniałem oraz na 

wymienione drogi. Pierwszy wniosek do 5 mln, drugi do 30 mln, trzeci do 65 mln (trzy różne 

kategorie). (w ramach tych środków chcemy zakupić urządzenia komunalne do wykaszania 

poboczy oraz równiarkę, zakup autobusu 40 osób, 2 busy na 9 i 18 osób do przewozu dzieci 

oraz na potrzeby MGOK i MOPS. 

Przewodniczący obrad: dużo planów na inwestycje i dużo wniosków do złożenia. Czy 

gmina będzie musiała mieć wkład własnym, jaka to będzie kwota i czy będzie nas na to stać.  

Burmistrz: do polskiego ładu wkład własny od 5 do 15 %, w zależności do którego 

wniosku. Uważam, że to kwoty niewielkie w porównaniu do wielkości zadań, bo zadania 

mogą zostać rozbite na dwa lata do realizacji. Istnieje możliwość przesunięcia terminów i 

płatności podzielonych.  

Przewodniczący obrad: mam nadzieje, że jak najwięcej inwestycji zostanie 

zrealizowanych.  

Radny Kułak; dziękuję za wprowadzenie do budżetu gminy ul. Górnej i zaułka 

Skłodowskiej.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXXIII/205/21 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dąbrowa 

Białostocka na 2022 rok  została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 



Do punktu 6. 

Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na lata 

2022 - 2030. 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy Joanna Ryszkiewicz. 

Projekt budżetu był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodniczący komisji Gospodarczo – Finansowej Adaszczyk Mateusz przedstawił 

pozytywną opinię komisji. 

Przewodniczący obrad odczytał opinie RIO w Białymstoku dot. projektu WPF. Opinia 

pozytywna z uwagami.  

Burmistrz: jak rozpoczynaliśmy kadencję zadłużenie gminy wynosiło ok. 16 mln zł, 

teraz mamy 12 mln 330 tys. W ciągu tych paru lat udało się nam spłacić sporo, a przy okazji 

jeszcze realizować inwestycje na terenie gminy. Na rok 2023 dług spadnie do 9 mln (chcemy 

aby było to realne do wykonania). Nie zaciągaliśmy ani złotówki kredytu, ani żadnego inne 

zadłużenia w ciągu tych lat. Planowane zadania mamy na kwotę 18 mln, i mamy na to 

zabezpieczone środki w budżecie. W 2022 roku musimy spłacić 1 mln 150 tys. zł, każda 

złotówka w budżecie jest dokładnie sprawdzana. Tylko nasze mocne dotychczasowe działania 

spowodowały, że nie jesteśmy nad przepaścią, jaką mieliśmy w 2018 roku, gdzie groził nam 

komisarz. Wyszliśmy na prostą i chcemy dalej tak funkcjonować. Składamy wnioski na 

zadania tam gdzie możemy i na co tylko się da. W większości przypadku otrzymujemy 

dofinansowanie, bo chcemy aby nasz gmina się rozwijała i dobrze funkcjonowała.  

Przewodniczący obrad: od początku naszej kadencji systematycznie spłacane są 

kredyty, a na nowy rok załącznik inwestycyjny mamy rozbudowany. Ważne aby to wyraźnie 

zabrzmiało. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXXIII/206/21 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Dąbrowa Białostocka na lata 2022 - 2030 została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Do punktu 7. 

Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

 Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. Projekt uchwały 

był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Burmistrz: dostaliśmy dofinansowanie na zakup sprzętu i materiałów w ramach 

zarządzania kryzysowego, które pomogą zabezpieczyć gminę.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 15 Radnych.  

 Uchwała Nr XXXIII/207/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Obrady sesji opuścił Radny Truchanowicz. 

 



b) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. Projekt uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodniczący obrad: jaka była wcześniejsza stawka i jak to będzie teraz z 

deklaracją? 

Burmistrz: z 23 zł zwiększamy na 25 zł za osobę, jest to różnica 2 zł. zwiększyliśmy 

natomiast kwotę za kompostowanie z 1 zł na 2 zł. Jeżeli ktoś w deklaracji zgłosił 

kompostowanie to będzie miał obniżone stawkę o 2 zł na osobę. Jest to kosmetyczna zmiana, 

ale związana ze zwiększaniem przez BIOM opłat za utylizację odpadów o 25 %. Wg naszych 

wyliczeń jesteśmy w stanie zamknąć rok korzystnie. Z tego, co wiem to BIOM chce nawiązać 

współpracę ze spalarnią odpadów w Suwałkach,  co może spowodować niezwiększanie się 

dalsze opłat za odpady. Nasza stawka 25 zł jest jedną z najniższych spośród sąsiednich gmin. 

Musimy przygotować się na taką podwyżkę, bo nie będziemy w stanie  przyszłym roku 

opłacić faktur. Dodatkowo wprowadzamy system sprawdzania zgłoszonych deklaracji pod 

względem właściwej segregacji odpadów w poszczególne worki. Sprawdzimy w ten sposób 

czy deklarując kompostowanie rzeczywiście nie są wystawiane worki z BIO. Bo my za takie 

sytuacji ponosimy koszty. Dodatkowo prowadzimy weryfikację firm działających na terenie 

gminy pod kątem wywożenia odpadów. Ustawa obliguje nas do tego i będziemy ich  

weryfikować.  

Radny Bałdowski: pytanie o podwyżkę, czy ta kwota spowoduje zbilansowanie się 

systemu? Czy będzie planowana kolejna podwyżka? 

Burmistrz: analizowaliśmy to pod każdym kątem  czy system będzie się bilansować. 

Okazuje się, że będziemy blisko „0”. 

Radny Adaszczyk: niemal od początku kadencji robimy podwyżki na śmieciach. 

Kiedyś na posiedzeniu komisji był Prezes Bałakier z Biom i obiecał nowe inwestycje aby 

ograniczyć koszty, ale podwyżki dalej są. Czy udziałowcy nie maja wpływu na działalność 

spółki?  

Burmistrz: spółka BIOM ponosi koszty za utylizację odpadów i ich przechowywanie, 

które cało czas rosną spowodowane częściowo przepisami prawa polskimi i unijnymi. Gdy 

prezes wspomniał o inwestycjach to nadal temat aktualny, powstają stacje przeładunkowe  i 

międzygminne pszoki. Przetargi są rozpisane, ale ceny bardzo szybują do góry. Trochę 

potrwa zanim planowane inwestycje powstaną. Na obszarze działania spółki nie ma 

bezpośredniej utylizacji, więc trzeba odpady wywozić w inne miejsca co ponosi za sobą 

koszty transportu, bo wzrosły ceny paliwa. Nasza podwyżka jest nieznaczna, co ze 1 zł na 2 

zł, ale pomoże nam wyjść na tzw. prostą. Podjęliście na poprzedniej sesji uchwałę, że z 

budżetu gminy możemy dołożyć do opłacenia faktury, ale nie dużo. Odbiór śmieci od 

mieszkańca pokrywa on jako ich wytwórca. Poprzednia rada nie podejmowała podwyżek cen 

za śmieci, przez co mieliśmy zadłużenie na śmieciach ponad 300 tys. zł.  

Radny Adaszczyk: nie mam zastrzeżeń do pracy gminy, przyznam, że podwyżka jest 

nieznaczna. Jednak to nie pierwsze 2 zł, ale już kolejne w tym programie. Martwi mnie to, że 

nie ma podjętego żadnego rozwiązania aby koszty w BIOM spadały. 

Burmistrz: udziałowcy BIOM mają jakoby wpływ na stawki, ale gdy się nie zgodzimy 

z propozycją BIOM to doprowadzimy ich do straty spółki. Jeśli powstaje strata to my jako 

udziałowcy ją pokrywamy. Tak to działa.  

Radny Adaszczyk: chodzi mi o strategię i jakiś plan naprawczy spółki, aby za pół roku 

znowu nie zasiadać nad podwyżkami, argumentując że BIOM nie ma innej drogi.  

Burmistrz: wiele rzeczy jest niezależnych od spółki, a od ustawodawców.  

Radna Adamowicz: wobec mieszkańców wyglądamy tak, jakbyśmy tylko podnosili 

stawki opłat za śmieci, ale jesteśmy do tego jakoby zobligowani aby nie narażać budżetu 



gminy. Podwyżki dotykają każdego sektora gospodarki. Szukajmy możliwości na jakieś 

rozwiązanie. 

Burmistrz: przy nowych deklaracjach udało się nam wyłapać  tych, którzy śmieci 

wystawiali a nie mieli złożonych deklaracji. Musimy jako mieszkańcy nauczyć się pewnej 

uczciwości. Uruchomiona została stosowna aplikacja aby ułatwić mieszkańcom problemy z 

właściwą segregacją.   

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 12 Radnych, wstrzymał 1 Radny.  

 Uchwała Nr XXXIII/208/21 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty została 

przyjęta większością głosów.  

 

c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2022 
Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w powyższej sprawie. Projekt uchwały 

był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Radny Jedliński: po analizie projektu uchwały nasunęło się kilka pytań, w rozdziale 3 

pkt. 2 jest zapis dotyczący skuteczności. O co chodzi? 

Sekretarz: ten zapis funkcjonuje od dłuższego czasu, współpraca była ostatnio 

utrudniona. Co jest zapisane to funkcjonuje o ile program jest spięty całościowo.  

Radny Jedliński: dofinansowanie działalności klubów i stowarzyszeń? Ile takich 

placówek funkcjonuje na terenie gminy?  

Sekretarz: zdarza się że taka specjalistyczna placówka istnieje poza naszą gminą ale 

funkcjonuje też u nas, wtedy udostępniamy pomieszczenia czy dofinansowujemy działalność.  

Radny Jedliński: jeśli jest mowa o dofinansowaniu klubu i stowarzyszenia to jest to 

teoretyczny zapis? 

Sekretarz: pojawiają się instytucje, które tym się zajmują, mają programy 

przystosowane zarówno dla dzieci jak i ich rodziców.  

Radny Jedliński: w ubiegłych latach, gdy nie było pandemii też zapisy były takie 

same. 

Sekretarz: była sugestia aby stworzyć program wieloletni, ale pozostaliśmy przy tym 

podejmowanym co roku.  

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13.  

 Uchwała Nr XXXIII/209/21 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii na rok 2022 została przyjęta jednogłośnie. 

  

d) uchwalenia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022 – 2024  
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik MOPS Agnieszka Poważa. Omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji.  

Radny Jedliński: proszę o wyjaśnienie spadku liczby rodzin jako beneficjentów 

MOPS. Zauważam znaczny spadek. 



Kierownik MOPS: rodzin jest ok. 40 mniej. Dokładniej będzie omówione przy okazji 

sprawozdania z wykonania budżetu. Dotyczy to przede wszystkim rodzin, które korzystają z 

dożywiania. Większa mobilność sprawia, że ludzie szukają pracy poza gminą i mniej z nich 

korzysta ze świadczeń pomocy społecznej.  

Radny Jedliński: niebieskie karty, założonych jest mniej bo liczba spada co roku. Jest 

informacja mówiąca o tym, że jest brak współpracy i zaangażowania rodzin, które do tego 

programu się kwalifikują. Z czego to wynika? 

Kierownik Poważa: ustawa i przepisy wykonawcze regulują procedurę włączenia 

niebieskiej karty do danej rodziny. Reguluje też podmioty, które taką kartę mogą założyć. W 

naszej sytuacji karty zakładane są przez policję i MOPS, a dokonać tego mogą też inne 

podmioty jak: lekarz, szkoła, gminna komisja rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Mniejsza liczba kart to nie ocena negatywna tylko pozytywna, pokazuje że działania 

profilaktyczne są skuteczne w zakresie przemocy w rodzinie.   

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXXIII/210/21 w sprawie uchwalenia  gminnego programu 

wspierania rodziny na lata 2022 – 2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

e) utworzenia ośrodka wsparcia Klub „Senior +”,  

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik MOPS. Omawiany był na wspólnym 

posiedzeniu komisji.  

Burmistrz: trzeba zmotywować seniorów do większej aktywizacji. Złożyliśmy 

wniosek i otrzymaliśmy środki na wyposażenie takiej placówki w pomieszczeniach 

otrzymanych od Policji. Klub będzie stworzony po to, aby seniorzy mogli się spotykać i 

rozwijać. Istnieje możliwość finansowania działalności ośrodka ze środków z budżetu 

państwa. 

Sołtys Karaś: należy powiedzieć aby było to czytelne, co znaczy nazwa senior. Gdyby 

był ujęty zapis senior 60 +, to mieszkańcy wiedzieliby czy się zapisywać czy nie. 

Kierownik MOPS: wszelkie kryteria dostępu do klubu zostaną przyjęte w regulaminie, 

na podstawie regulującej to ustawy. A zapis senior + to tylko nazwa jednostki. Jednym z 

kryterium jest mieć wiek pow. 60 lat, być nieaktywnym zawodowo oraz zamieszkiwać na 

terenie gminy. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXXIII/211/21 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub 

„Senior +” została przyjęta jednogłośnie. 

 

f) zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie Białostockiej, 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik MOPS. Omawiany był 

na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 



Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

Uchwała Nr XXXIII/212/21 w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Dąbrowie Białostockiej została przyjęta jednogłośnie. 

 

Obrady sesji opuścili Radni Adamowicz i Gładczuk. 

 

g) wskazania wstępnej lokalizacji nowego przystanku autobusowego przy drodze 

powiatowej nr 1253 B na odcinku Dąbrowa Białostocka – Stock – Różanystok 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik ref. BRG Marian 

Lichanów Omawiany był na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 11 Radnych.  

Uchwała Nr XXXIII/213/21 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowego 

przystanku autobusowego przy drodze powiatowej nr 1253 B na odcinku Dąbrowa 

Białostocka – Stock – Różanystok została przyjęta jednogłośnie. 

 

Na obrady sesji wrócili Radni Adamowicz i Gładczuk 

 

h) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2021 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. Omawiany był 

na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

Uchwała Nr XXXIII/214/21 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z końcem roku budżetowego 2021 została przyjęta jednogłośnie 

 

Do punktu 8. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do przewodniczących komisji Rady o 

przedstawianie planów pracy poszczególnych komisji na 2022 rok. 

 

 Obrady opuścił Przewodniczący Rady Wojteczko. 

 

Przewodniczący komisji Gospodarczo – Finansowej Mateusz Adaszczyk przedstawił 

plan komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie planu pracy. Za przyjęciem 

głosowało 12 Radnych. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący komisji Spraw Społecznych i Przestrzegania Prawa Bogdan 

Hajkowski przedstawił plan komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie planu pracy. Za przyjęciem 

głosowało 12 Radnych. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 



Na obrady wrócił Przewodniczący Rady. 

Obrady sesji opuścił Radny Chodziutko. 

 

Zastępca przewodniczącego komisji Rewizyjnej Marek Kułak przedstawił plan 

komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie planu pracy. Za przyjęciem 

głosowało 12 Radnych. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ryszarda Hawrylik przedstawił 

plan komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie planu pracy. Za przyjęciem 

głosowało 12 Radnych. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 9. 

Plan pracy rady miejskiej przedstawił Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie planu pracy. Za przyjęciem 

głosowało 12 Radnych. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 10. 

Dyrektor MGOK Maciej Sulik: podpisano umowę na adaptację budynku na potrzeby 

biblioteki. Chciałbym podziękować Radzie za wyrażenie woli na takie działania. Ostatni rok 

był bardzo intensywny, konsekwentnie działaliście i dokładaliście pieniędzy gdy brakowało. 

Bez pomocy Burmistrza i pracowników Urzędu nie byłbym w stanie sam przygotować 

procedury przetargowej. Mając takie podłoże organizacyjne i lokalowe postaramy się 

dostosować poziom naszych usług do warunków lokalowych. 

Przewodniczący obrad: jako rada i mieszkańcy jesteśmy zadowoleni i pełni 

oczekiwań. Dotychczasowe warunki lokalowe już nie spełniają wymogów. Jako radni 

cieszymy się z postępu prac.  

Radny Adaszczyk: gratuluję pozyskania środków i podpisane umowy.  

Burmistrz: to nic innego jak współpraca pomiędzy samorządem i jednostką. Realizacja 

tych działań to także udział rady poprzez przegłosowywanie ujętych w budżecie zadań. 

Dyrektor składając wniosek wiedział, że ma poparcie Urzędu i Rady. Gdy składaliśmy 

wniosek nie byliśmy pewni otrzymania dofinansowania, ale się jednak udało. Jedną bibliotekę 

już zrobiliśmy w Różanymstoku, ale to filia a w Dąbrowie jest główna biblioteka. 

Dyrektor MGOK: mieliśmy taką potrzebę i udało się. Nasze plany modernizacji 

biblioteki spotkały się z uznaniem w wyższych instytucjach.  

Przewodniczący obrad: szereg podjętych działań tworzy rewolucję kulturalną na 

terenie gminy. Jeszcze nie widać tego co ostatecznie będzie, ale kwestia smaku i 

konsekwencji w działaniu. Współpraca dała wymierne efekty. 

Radny Bałdowski: co w wodociągiem na ul. Dworcowej, wstępne prace już 

poczyniono. 

Burmistrz: pogoda uniemożliwia nam uruchomienie sprzętu, czekamy na bardziej 

sprzyjające warunki. 

Radny Bałdowski: rozmawialiśmy na ostatniej sesji o modernizacji dworca 

kolejowego, czy uzgadniano problem parkingu przy dworcu? Często gdy stopi dużo 

samochodów jest problem z przejazdem tą ulicą. 

Burmistrz: z naszych wstępnych rozmów z PKP i to co jest ujęte w projekcie, wynika 

że cały teren przy dworcu będzie użytkowany. Chcemy rozwiązać problem kompleksowo z 

odpływem wody z parkingu i samym parkingiem.  



Radny Hajkowski: podziękowanie za rozpoczęte prace wymiany okien w bloku nr w 

Różanymstoku. 

Radny Kułak: mieszkańcy ul. Świerkowej są wdzięczni za ukończenie robót 

poprawiających ich sytuację. 

Sołtys Karaś: chciałbym pogratulować dla Dyrektora MGOK bo wykonał ogrom 

pracy.  

Burmistrz swoimi działaniami postawił pieczęć w naszej gminie, jest to koniec 

demokracji i samorządności. Robi się tylko to, co każe burmistrz. Grupa radnych to aprobuje. 

Jak to jest, że Przewodniczący rady zabiera głos, potem Burmistrz a innym nie udzielacie 

głosu. Zostaliście wybrani po to, aby pilne potrzeby mieszkańców były załatwiane, a nie tylko 

to co mówi Burmistrz. Nikt z nas nie ma nic do powiedzenia. Gmina ma kilka okręgów 

wyborczych, ale jest wśród nich kilka takich w których mieszkańcy nie mogą liczyć na żadne 

inwestycje od Burmistrza. 

Doszło do zawarcia ugody pomiędzy Wiceprzewodniczącym a mną, ale na Sali sądowej. 

Powinni się na niej znaleźć także Burmistrz i Przewodniczący Rady. gdyby oni od początku 

kadencji przestrzegali prawa, a szczególnie na dwóch sesjach gdzie Pan Chodziutko złożył 

oświadczenie wobec mojej osoby. Wszystko poszło o drogę w Sadku, ale to było 

konsekwencją kupienia przez poprzedniego Burmistrza działek na ul. Armii Krajowej. 

Burmistrz swoimi działaniami naciągnął mnie na ok. 11 tys. zł powołując różnych biegłych. 

Jako Artur Gajlewicz i Adam Wojteczko spotkamy się na drodze sądowej. 

Droga we Wroczyńszczyznie – niech się mieszkańcy nie łudzą, że droga od nich powstanie do 

Dąbrowy. Mają dogadane ze Starostwem, że oni złożą wniosek, ale co z tego skoro gmina 

Dąbrowa Białostocka nie ma tego w budżecie. Najważniejsza jest droga obok, która połączy 

posiadłość przewodniczącego z droga powiatową i wiele innych pomysłów Burmistrza. 

Stwierdzam na zakończenie, że samorządność na terenie Dąbrowy się skończyła.  

Przewodniczący obrad: wszystkie uchwały zostały podjęte jednogłośnie, a jedna miała 

1 głos wstrzymujący się. Szeroko rozumiana współpraca na wielu płaszczyznach daje takie 

efekty.  

Mieszkaniec: czy na terenie Dąbrowy jest chodnik prywatny czy gminny? Przy aptece 

i przejściu dla pieszych chodnik jest posypywany a dalej nie. W ubiegłym roku było tyle 

śniegu, że miałem problem z uprzątnięciem go. Gdy zadzwoniłem do gminy o pomoc, to 

powiedziano mi, że to chodnik prywatny. 

Burmistrz: na tej ulicy budynki wchodzą w pas drogowy. Na chwilę obecną nie jestem 

w stanie odpowiedzieć, musiałbym spojrzeć na mapy. 

Mieszkaniec: jeżeli sprawa nie zostanie załatwiona to inaczej będziemy rozmawiać. 

Burmistrz: proszę złożyć pismo do Urzędu i zajmiemy się tą sprawą.  

Przewodniczący obrad: z uwagi na pomyłkę w uchwale w sprawie opłaty za odpady 

ogłaszam przerwę w obradach celem dokonania poprawek. 

 

Po przerwie przystąpiono do realizacji dalszego porządku obrad.  

 

Przewodniczący obrad: z uwagi na omyłkę jesteśmy zobligowani do przeprowadzenia 

ponownego przegłosowania projektu uchwały. 

Skarbnik: omyłkowo wpisano stawkę w § 2 ust. 2, prawidłowo powinno być 107 zł, a 

w ust. 3 – 214 zł. kompostowanie jest bez zmian i wynosi 6 zł. Konstrukcja uchwały nie ulega 

zmianie.  

Przewodniczący obrad: czy możemy zrobić reasumpcję głosowania? 

Sekretarz: mieliśmy trzy wyjścia jak postąpić: 

- powiadomić organ że pojawił się czeski błąd  

- puścić podjętą uchwałę do organu, poczekać na rozstrzygnięcie i podjąć kolejną lub 



-  przeprowadzić reasumpcję głosowania uchwały w zmienionej formie. 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały z poprawkami.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie uchwały. Za pozytywnym 

przyjęciem głosowało 12 radnych, wstrzymał się 1 Radny. 

Uchwała Nr XXXIII/208/21 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty została 

przyjęta większością głosów 
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad XXXIII sesji, Przewodniczący zamknął 

obrady o godz. 12:36 

 

Protokół sporządziła  

Marcińczyk Anna 

Przewodniczący obrad 

Adam Wojteczko 

 


